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              Rada Gminy Lubomino 
 

PROTOKÓŁ Nr XL/2022 
z XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 

z dnia 21 listopada 2022 roku 
 
LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 
 

Lp. Nazwisko Imię Status 
 

1 Beczak Magdalena nieobecna 
 

2 Chyżyński 
 

Adam obecny 

3 Czaplicka 
 

Izabela nieobecna 

4 Grablewski 
 

Wiesław nieobecny 

5 Karpiński 
 

Józef obecny 

6 Krysik 
 

Dariusz obecny 

7 Lisowski 
 

Tomasz obecny 

8 Łosiewicz 
 

Jarosław obecny 

9 Naguszewski 
 

Zdzisław obecny 

10 Perdian 
 

Andrzej obecny 

11 Przybyszewski 
 

Damian obecny 

12 Sienkiewicz 
 

Stanisław nieobecny 

13 Stańczyk 
 

Zbigniew obecny 

14 Świtalski 
 

Robert obecny 

15 Wieczorek 
 

Adam obecny 

 
Obecni 11 
wszyscy 15 
procent 73,34 % 
Kworum zostało osiągnięte 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 0:00 – 04:30) 

 
XL Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w Zespole Szkół w Lubominie – aula II piętro. 
Początek posiedzenia o godz.: 0800. 
Zakończenie posiedzenia o godz.: 0835. 
 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Lisowski dokonał otwarcia XL Nadzwyczajnej Sesji Rady 
Gminy Lubomino informując, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2022 poz. 559 z późn.zm.) oraz § 39 ust.5 
Statutu Gminy Lubomino stanowiącego załącznik do Uchwały nr XII/83/2019 Rady Gminy 
Lubomino z dnia 28 listopada 2019 roku (Dz.Urz. Woj. Warm.-Maz., z 2020 r. poz.37) na 
wniosek Pana Wójta. 
 
W oparciu o listę obecności radnych stwierdził prawomocność obrad. 
 
W imieniu własnym oraz radnych przywitał wszystkich obecnych na sesji gości, mieszkańców 
przed monitorami oraz w imieniu własnym przywitał radnych.  
 
Kolejno przedstawił proponowany porządek obrad, który został przesłany radnym wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2022 – 2030. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2022. 
4. Zamknięcie obrad. 

 
 
Radny Robert Świtalski zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy jaki jest powód zwoływania po 
raz kolejny nadzwyczajnej sesji. Do materiałów jakie są przygotowywane na sesje nie ma 
uzasadnienia zwołania takowej sesji a chciałby mieć takie uzasadnienie na piśmie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Lisowski w związku z brakiem propozycji zmian do 
porządku obrad przeszedł do kolejnego punktu sesji.  
 
 
Ad.2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2022 – 2030. 
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 04:30 –18:25). 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odczytała objaśnienia wartości przyjętych w 
wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022-2030 Gminy Lubomino. 
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Radny Adam Wieczorek zwrócił się z pytaniem czym podyktowany jest wzrost wynagrodzeń o 
kwotę 44 812,00 zł o którym mowa w kolumnie 2.1.1. 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odpowiedziała, że jest to związane z decyzjami 
Wojewody i przeniesieniami między paragrafami w jednostkach. Wynagrodzenia nie 
zwiększyły się.  
 
Radny Adam Wieczorek zapytał czy jest to związane z podwyżkami w szkołach?  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska wyjaśniła, że są to zadania zlecone nie związane z 
podwyżkami.  
 
Radny Adam Wieczorek zwrócił się z pytaniem na czym polega program realizowany dla osób 
niepełnosprawnych? 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska wyjaśniła, że jest to dwuletni program 
współfinansowany z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. W 
bieżącym roku wydatek wyniesie 33 350,00 zł z czego 16 000,00 zł będzie stanowiło wydatek 
inwestycyjny, którym będzie zakup pętli indukcyjnej. Program związany jest z dostępnością do 
usług publicznych dla osób ze szczególnymi potrzebami w tym osób niepełnosprawnych w 
obszarze dostępności cyfrowej, architektonicznej, informacyjno – komunikacyjnej. Osób z 
problemami wzroku, słuchu, poznawczymi oraz ograniczeniami w poruszaniu się.  
Na ten rok dostaniemy 90 000,00 zł. z czego mamy wydać tylko 33 350,00 zł. Na drugi rok 
mamy wydać 66 650,00 zł i wówczas dostaniemy pozostałe 10 000,00 zł. Wszystko dotyczy 
zadań bieżących poza pętlą indukcyjną.  
 
Radny Robert Świtalski odnośnie wydatków majątkowych, zwrócił się z pytaniem o co się 
wzbogaciliśmy? 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odpowiedziała, że dotyczy to właśnie pętli indukcyjnej.  
 
Radny Robert Świtalski zapytał czy jest ona aż trzy razy ujęta? 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska wyjaśniła, że jeśli chodzi o wieloletnią prognozę 
finansową to jest wzór, który określa jak wprowadza się poszczególne zadania.   
 
Radny Robert Świtalski powiedział, że rozumie iż jedno zadanie, dotyczące jednej kwoty, 
zostało pokazane w kilku punktach natomiast kwoty się nie sumują.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odpowiedziała twierdzącą.    
 
Radny Robert Świtalski odnośnie kolumny 3 – nadwyżka budżetowa w kwocie 305 872,62 zł. 
zapytał czy o tą kwotę jesteśmy do przodu? 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska wyjaśniła, że na poprzedniej sesji wprowadzano do 
budżetu dodatkowe udziały z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych w kwocie 
2.800.000,00 zł. Środki pokryły deficyt, który był do poprzedniej sesji. Teraz wprowadzamy 
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90.000,00 zł po stronie dochodowej związane z programem ale wydajemy 33.000,00 zł więc 
zostaje 56.000,00 zł, które zwiększa też nadwyżkę budżetową. Te środki finansowe na drugi rok 
będą przychodami i trzeba będzie je wydać na zadanie, które wprowadzane jest w tym roku.  
 
Dodała, że wprowadzane jest zapotrzebowanie na dodatki węglowe i inne źródła ciepła co nie 
ma nic wspólnego ze środkami finansowymi, które są bardzo małe. Na inne źródła ciepła 
dostaliśmy ponad 300 000,00 zł.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur dodał, że jest robiony plan bo taka jest decyzja, lecz środków 
finansowych nie ma. To, że na papierze jest zapisana nadwyżką to nie znaczy, że w kasie są 
środki finansowe.  
 
Radny Dariusz Krysik zapytał kiedy będą wypłacane pierwsze dodatki węglowe? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że część dodatków węglowych zostało już wypłaconych. 
Dzisiejsza sesja jest po to, aby uruchomić kolejne środki finansowe jakie wpłynęły na inne 
źródła ciepła tj.  oleje opałowe, drewno kawałkowe. Kwota też nie jest pełna. Plan jest 
wprowadzany do końca roku, aby każda kwota która przyjdzie mogła być uruchomiona. 
 
Radny Dariusz Krysik zwrócił się z pytaniem ile szacunkowo procent zostało wypłaconych 
dodatków  w stosunku do złożonych wniosków? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że jeśli chodzi o dodatki węglowe to do 50%, 
natomiast dodatki na inne źródła ciepła, wprowadzone późniejszą ustawą zaczynają być 
dopiero wypłacane.  Nie ma jeszcze pełnych środków finansowych na dodatki węglowe.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska powiedziała, że na dodatki węglowe przyszły środki 
finansowe w wysokości 125 000,00 zł. tj. dla około 40 rodzin. 
 
Radny Robert Świtalski zwrócił się z pytaniem, kiedy przyszły środki finansowe? 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odpowiedziała, że na początku listopada. Dokładnej 
daty nie określi.  
 
Radny Robert Świtalski zapytał Pana Wójta czy aby odbyła się sesja, czekano dwa tygodnie? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że jedne środki finansowe przyszły dwa tygodnie 
temu, natomiast drugie środki finansowe około ubiegłego tygodnia. Pani Skarbnik ma 
określoną wydolność i musiała zrobić budżet na rok 2023. W poniedziałek Pani Skarbnik 
zakończyła prace nad budżetem a we wtorek budżet został przesłany radnym. W środę został 
przygotowany projekt uchwały. Jedynym możliwym najbliższym terminem zwołania sesji był 
dzień dzisiejszy.  
 
Radny Robert Świtalski powiedział, że dwie czy trzy sesje temu Pan Wójt był bardzo 
zatroskany o dodatki węglowe mówiąc, że chce je wypłacić jak najprędzej. Teraz zwłoka ponad 
dwutygodniowa świadczy o tym jaka jest troska urzędu o mieszkańców.  
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Wójt Gminy Andrzej Mazur zabierając głos powiedział, że przedstawi radnemu jaka to była 
zwłoka jeśli chodzi o jedne i drugie środki finansowe. Odrębnymi środkami finansowymi są 
dodatki na olej opałowy i drewno kawałkowe a odrębnymi środkami są dodatki na węgiel. Pan 
Radny zostanie zapoznany z datą kiedy przyszła decyzja na węgiel, w tej chwili nie pamięta ale 
jest to kwestia maksymalnie ośmiu dni.  
  
Radny Robert Świtalski poinformował, że bardzo chętnie jeszcze dzisiaj będzie chciał mieć te 
informacje.   
 
Nie było pytań do projektu uchwały.  
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022 – 2030. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela - 
4 GRABLEWSKI Wiesław - 
5 KARPIŃSKI Józef ZA 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz ZA 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XL/258/2022 z 21 listopada 2022 roku w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2030. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.3. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 
2022. 
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 18:25 – 33:25). 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  
 
Radny Robert Świtalski zabierając głos powiedział, że w dziale 852 zwiększa się plan 
dochodów i wydatków o kwotę ponad półtora miliona na wypłatę dodatku węglowego. Przy 
omawianiu wieloletniej prognozy finansowej Pani Skarbnik informowała o 120 000,00 zł  dla 
40 rodzin. 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska wyjaśniła, że fizycznie przyszło 125 000,00 zł. 
natomiast plan zostaje zwiększony według zapotrzebowania na 2022 rok. Na wydatki węglowe 
zapotrzebowanie wyniosło 2 700 000,00 zł. Otrzymano już 1 300 000,00 zł, które zostały 
wypłacone.  Teraz wprowadzana jest brakującą kwotę i czekamy na środki finansowe. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur dodał, że plan jest planem natomiast gotówka w kasie jest dużo 
mniejsza niż plan. Nie ma również sensu wprowadzać planu jak nie ma fizycznie środków 
finansowych, ponieważ rości to tylko pretensje ludzi. Środki wprowadzane są wtedy, kiedy jest 
gotówka, którą można uruchomić i wypłacić.   
 
Radny Robert Świtalski powiedział, że rozumie iż pieniądze są i wpływają na bieżącą.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że właśnie nie wpływają na bieżącą. Wniosków jest 
dużo więcej niż gotówki w kasie. Gotówka w kasie też nas limituje, ponieważ nie możemy 
wypłacić dodatków  jak nie mamy środków finansowych na koncie odpowiadającym dodatkom 
węglowym mimo, że w budżecie możemy mieć nadwyżkę.  
 
Radny Robert Świtalski powiedział, że rozumie iż Rząd sukcesywnie do gminy te pieniądze 
przesyła.  
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że jak ma środki finansowe to przesyła. My jak mamy, też 
wprowadzamy do budżetu i wypłacamy. Środki finansowe będziemy wypłacać najpóźniej jutro.  
 
Radny Robert Świtalski zapytał czy pensja Pana Wójta jest zabezpieczona do końca roku? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że tego nie wie, ponieważ nie wiadomo jakie będą 
zrealizowane dochody. 
 
Radny Damian Przybyszewski zwrócił się z pytaniem czy jego wniosek, który składał na 
początku roku o przeznaczenie części środków przyznanych Gminie Lubomino w ramach 
konkursu Rosnąca Odporność z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wsparcie Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Lubominie, będzie w jakimś stopniu rozpatrzony? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że pamięta wniosek jak również to  iż 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poprosiła o doprecyzowanie kwot ujętych w tym 
wniosku. Radny jednak tego nie doprecyzował. Pamięta również swoją odpowiedź, że w 
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pierwszej kolejności zbilansujemy koszty rozbudowy urzędu i jeśli środków finansowych 
wystarczy to będziemy się zastanawiać czy nas stać na tą inwestycję czy nie. W międzyczasie 
doszła kolejna inwestycja z fotowoltaiką i pompami ciepła do której też trzeba było dołożyć 
środki finansowe.   
 
Radny Damian Przybyszewski zabierając głos powiedział, że chodziło jemu tylko o to czy są 
środki finansowe czy nie ma? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że jak radny pamięta to mówił o tym, że w 
pierwszej kolejności jest dostosowanie urzędu, przeniesienie GOPS-u na dół i rozbudowa. 
Środków finansowych nie ma dlatego, że na cały milion nikt nie złożył oferty. Zapadła więc 
decyzja, aby 300 000,00 zł przeznaczyć na drogi. Swoimi siłami rozpoczęliśmy prace, aby jak 
najszybciej przenieść GOPS na parter.  Później się zastanowimy co dalej. To co się zadziało z 
cenami materiałów budowlanych i usług świadczy o tym, że nie jest to dobry czas na 
inwestowanie. Jeśli sytuacja się ustabilizuje może wówczas odpowie na pytanie czy zostały 
jakieś środki finansowe.  
 
Nie było więcej pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Lubomino na rok 2022. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 11 
PRZECIW 0 oddanych głosów 11 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela - 
4 GRABLEWSKI Wiesław - 
5 KARPIŃSKI Józef ZA 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz ZA 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA 
10 PERDIAN Andrzej ZA 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA 
12 SIENKIEWICZ Stanisław - 
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XL/259/2022 z 21 listopada 2022 roku w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad.4. Zamknięcie obrad. 
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 33:25 –33:51). 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Lisowski dokonał 
zamknięcia XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino. 
 
 
Protokolant:       Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 
Ilona Basałygo                 Tomasz Lisowski 
 


